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En studie från Sahlgrenskauniversitets sjukhuset i Göteborg visar att ”vanliga” 
influensapatienter, som läggs in på sjukhuset, har smittat andra. En stor andel av patienter 
utan covid-19 blev smittade med viruset på sjukhuset. Martina Sansone, specialistläkare i 
infektionssjukdomar och vårdhygien på Sahlgrenska universitetssjukhuset, har analyserat 
virus-dna hos patienter inlagda på samma avdelning. Studien är en del av hennes avhandling 
om influensaspridning på sjukhus. 
  
Hennes slutsats är att det borde inrättas permanenta isolerings- eller karantänsavdelningar 
vid sjukhusen. Sådana avdelningar kan öppnas upp för smittsamma patienter vid till exempel 
en pandemi eller en influensaepidemi. I tider utan epidemier kan avdelningarna användas 
för ”vanliga” patienter. Det skulle vara ett sätt att undvika att inlagda patienter blir smittade 
under vårdtiden på sjukhuset. 
 
De förberedda isoleringsavdelningarna skulle stå förberedda med enkelrum, luftslussar, 
anpassade transportvägar och anpassad ventilation åtskilda från andra avdelningar. Det 
skulle ge en blixtsnabb beredskap när epidemier och pandemier uppträder.  
 
Region Gävleborg befinner sig i ett förmånligt läge eftersom vi planerar för Framtidsbygget, 
där våra sjukhus i Gävle och Hudiksvall ska byggas till, moderniseras och förberedas för 
framtida vårdbehov. 
 
Min fråga till regionrådet blir hur regionledningens planering för framtida pandemier ser ut. 
Både pandemier och epidemier kommer att uppträda återkommande i framtiden. Under 
sjukhusens ”livstid” kommer de att komma att möta situationer som liknar den pandemi vi 
nu brottas med. Det måste vara smart att redan i samband med ombyggnationen anpassa en 
eller flera avdelningar på båda sjukhusen så att de kan användas som isoleringsavdelningar 
när krisen dyker upp. 
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